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    PROTOKÓŁ  Nr XV/15 
z sesji Rady Miejskiej w Iłowej 

z dnia  10 listopada  2015 r. 
 

odbytej w Gminnym Centrum Kultury  i Sportu w Iłowej, przy  ul. Żagańskiej 15 
 
Pan Przewodniczący Rady na podstawie listy obecności stwierdził prawomocność obrad (na 15 
radnych w sesji uczestniczyło 14 radnych) i otworzył obrady XV sesji Rady Miejskiej w Iłowej. 

1) Burnat Krystyna 
2) Gajda Wiesława 
3) Jakubowicz Mieczysław 
4) Jung Alina 
5) Krawczyk Ilona 
6) Lesiak Edward 
7) Leszcz Waldemar 
8) Mutwil Artur 
9) Przynoga Franciszek 
10) Siudy Krystian 
11) Słomiński Tomasz 
12) Sygnowski Zygmunt 
13) Wdowiak Mirosław 
14) Żołnowska Maria 

Nieobecny: Szymczak Piotr 

W związku z obecnością wymaganej liczby osób (radnych), obrady sesji są prawomocne. 
Ponadto w sesji uczestniczyły osoby zaproszone: 

1) Paweł Lichtański – Burmistrz Iłowej  
2) Roman Andzel – Sekretarz Gminy 
3) Małgorzata Kondraciuk – Kierownik Referatu Organizacyjnego UM 
4) Ewa Pasternak-Jerz – Skarbnik Gminy 
5) Małgorzata Hajdas-Grzesik – Pomoc Administracyjna w UM 
6) Wojciech Kowal – Sołtys wsi Borowe 

 
Pan Przewodniczący Rady Miejskiej przedstawił następujący  porządek obrad: 

I.  Sprawy regulaminowe 

1. Otwarcie sesji i powitanie. 

2. Stwierdzenie quorum.  

3. Przedstawienie porządku obrad. 

4. Zgłoszenie (odczytanie) uwag i poprawek do porządku obrad (w przypadku zmiany 

w porządku obrad zatwierdza się zmieniony porządek obrad). 

II. Obrady 

1. Przedstawienie informacji o Gminnej Radzie Seniorów – referuje Jolanta Marciniak-Sych ze 

Stowarzyszenia Bory Dolnośląskie. 

2. Przedstawienie sprawozdania z działań w okresie między sesjami przez: 

 Burmistrza Iłowej,  

 Przewodniczących komisji stałych i doraźnej Rady Miejskiej w Iłowej, 

 Informacja dot. analizy oświadczeń majątkowych złożonych Burmistrzowi Iłowej. 

 Informacja dot. analizy oświadczeń majątkowych złożonych przez radnych Rady 
Miejskiej. 

 Informacja Burmistrza o stanie realizacji zadań oświatowych za rok szkolny 
2014/2015.   
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3. Interpelacje, wolne wnioski i zapytania radnych.  

4. Interpelacje i wnioski przewodniczących organów wykonawczych jednostek pomocniczych. 

5. Przyjęcie uchwał w sprawie: 
 

1) wprowadzenia opłaty targowej referuje Sekretarz Gminy (Druk Nr 29 str 1) 

2) zarządzenia poboru opłaty targowej w drodze inkasa, określenia inkasentów i 

wysokości wynagrodzenia za inkaso oraz wyznaczenia terminu płatności dla 

inkasentów – referuje Sekretarz Gminy (Druk Nr 29 str 2-3) 

3) określenia wysokości stawek podatku od środków transportowych – referuje 

Sekretarz Gminy (Druk Nr 30 str 11-16) 

4) określenia górnych stawek opłat za usługi usuwania odpadów z nieruchomości – 

referuje Sekretarz Gminy (Druk Nr 30 str 1-4) 

5) uchwalenia rocznego programu współpracy gminy Iłowa z organizacjami 

pozarządowymi oraz podmiotami wymienionymi w art. 3 ust. 3 ustawy z dnia 24 

kwietnia 2003 r. o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie na rok 2016 – 

referuje Kierownik Referatu Spraw Społecznych i Cywilnych  

 
6. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji Rady Miejskiej. 

7. Odpowiedzi na interpelacje, wolne wnioski i zapytania radnych. 

8. Odpowiedzi na interpelacje i wnioski przewodniczących organów wykonawczych jednostek 

pomocniczych. 

9. Zakończenie XV sesji Rady Miejskiej w Iłowej.  

 
PRZEBIEG OBRAD 

Ad. II pkt 1 
Przedstawienie informacji o Gminnej Radzie Seniorów 
Pani Jolanta Marciniak-Sych – pracuję w  Stowarzyszeniu Lokalna Grupa Działania Bory 
Dolnośląskie, ale również w ramach wolontariatu pracuję w Fundacji Bory Dolnośląskie, która w 
ramach dofinansowania do rządowego programu na rzecz aktywności osób starszych dostała 
dofinansowanie w marcu tego roku na przeszkolenie grupy osób starszych w wieku 60+ do 
pełnienia roli Rady Seniorów w Gminie Iłowa. Projekt trwa do końca grudnia tego roku według 
harmonogramu. Seniorzy zostali przeszkoleni w ramach funkcjonowania Rady Seniorów, 
pozyskiwania środków na realizację swoich założeń i działań, ale również o roli jaką będą pełnić w 
Gminie Iłowa. W związku z tym, że projekt dobiega końca wnioskodawcy składający się z 
przedstawicieli organizacji działających na rzecz osób starszych w Gminie Iłowa takich jak: Klub 
Seniora, Uniwersytet Trzeciego Wieku, czy też Związek Emerytów i Rencistów wystąpili z 
wnioskiem do Państwa za pośrednictwem Urzędu Miejskiego w Iłowej o przyjęcie Uchwałą takiego 
Organu jakim jest Gminna Rada Seniorów w Iłowej.  We wniosku powołali się na ustawę, która 
weszła w życie w 2013 roku, jest to zmiana do ustawy o samorządzie gminnym, gdzie jest już 
oficjalna informacja, że można powoływać gminne rady seniorów, które są organem 
konsultacyjnym dla Państwa, opiniotwórczym, inicjatywnym tylko w obszarze seniorów. W ramach 
programu powstała również strategia aktywności lokalnej seniorów na potrzeby której w badaniu 
wzięło udział 80 osób w wieku 60+. Myślę, że to jest wiele,  to jest głos seniorów, z tego też 
wynika, że taka potrzeba Rady Seniorów istnieje w naszej gminie. Strategia jest dostępna na  
stronie Gminy i na stronie Stowarzyszenia Lokalna Grupa Działania Bory Dolnośląskie. Od 23 
września do 23 października br.  trwały konsultacje tej strategii, można było wnieść uwagi, 
dodatkowe zadania. Uwag nie było. Po zaakceptowaniu przez Państwa wniosku, bo wniosek może 
być przez Państwa zaakceptowany bądź odrzucony w styczniu 2016 r. jeżeli Państwo podejmą 
uchwałę o utworzeniu Gminnej Rady Seniorów w Iłowej spośród chętnych mieszkańców z grupy 
inicjatywnej zostanie wybrany przewodniczący, wiceprzewodniczący  i sekretarz.  
 



3 
 
Pan Edward Lesiak – Radny – jeżeli powstanie taka Rada, czy jest miejsce na siedzibę, miejsce 
spotkań. 
Pani Jolanta Marciniak-Sych – proszę Państwa są to osoby, które już aktywnie działają na rzecz 
osób starszych. Tak jak już powiedziałam są to osoby ze Związku Emerytów i Rencistów, którzy 
mają w GCKiS swoje wyodrębnione pomieszczenie, gdzie co tydzień się spotkają. Jeżeli postanie ta 
Rada to też przy okazji spotkań będą pełnić dyżury, o których będzie informacja myślę, że na 
stronie Gminy. W uzupełnieniu jeszcze dodam, że w dniu dzisiejszym do Rady Miejskiej w Iłowej 
został przedłożony wniosek o utworzenie Miejskiej Rady Seniorów wraz z projektem uchwały w 
sprawie powołania Miejskiej Rady Seniorów w Iłowej oraz nadania jej statutu oraz dołączono 
projekt statutu Miejskiej Rady Seniorów w Iłowej. 
Pan Paweł Lichtański –  Burmistrz Iłowej – chciałbym bardzo serdecznie podziękować w 
imieniu seniorów Borom Dolnośląskim za to, że tak aktywnie włączyliście się w sferę życia 
publicznego jaką jest zagospodarowanie czasu osób starszych. Jednym z efektów współpracy osób 
starszych z samorządem jest powołanie Uniwersytetu Trzeciego Wieku, który może uzupełniać się 
z pracami tej Rady.  
Ad. II pkt 2 
Pan Paweł Lichtański –  Burmistrz Iłowej przedstawił sprawozdanie z podjętych działań między 
sesjami tj. od dnia 28.10.2015  r. do dnia 10.11.2015 r. : 

 w dniu 6 listopada podpisałem umowę notarialną przenoszącą własność działek nr 338/10 i 
338/12 w Szczepanowie, których nabywca został wyłoniony w drodze przeprowadzonych w 
dniu 16 października przetargów. W tym samym dniu podpisałem również umowę 
darowizny w wyniku której Gmina Iłowa nabyła własność działki nr  494/10 położonej w 
Iłowej od Powiatu Żagańskiego, 

 w dniu 29 października odbyło się w m. Czyżówek wyjazdowe posiedzenie Sądu 
Rejonowego w Żaganiu w sprawie wydania dla Gminy Iłowa działki nr 85/3, żadnej decyzji 
Sądu jeszcze w tej sprawie nie ma. O tym, że takie posiedzenie będzie miało miejsce 
informowałem Państwa na poprzedniej sesji, 

 w dniu 28 października podpisałem protokół uzgodnień z właścicielem działki 1133/3 w 
Iłowej dot. nabycia tej działki na poszerzenie pasa drogowego drogi gminnej w Iłowej tj. ul. 
Sportowa , 

 pozytywnie zaopiniowałem możliwość podziału nieruchomości ozn. działką nr 359/11 w m. 
Jankowa Żagańska gm. Iłowa,  

 uzgodniłem przebudowę odcinka kanalizacji deszczowej w granicach działki nr 665/1 w 
Iłowej związanej z inwestycją polegającą na rozbudowie i termomodernizacji budynku 
Szkoły Podstawowej im. Lotników Alianckich w Iłowej, 

  na wniosek najemcy wyznaczyłem do sprzedaży lokal mieszkalny nr 6 w m. Szczepanów 
36,  

 wyraziłem zgodę na montaż urządzenia klimatyzacyjnego na budynku Plac Wolności 4 w 
Iłowej nad działką gminną nr 760/3, 

 uzgodniłem lokalizację projektowanego budynku samoobsługowej myjni samochodowej na 
działce nr 1346 w m. Iłowa, 

 zezwoliłem na lokalizację zjazdu z drogi gminnej działka nr 354 na działkę nr 361/2 w 
Iłowej ul..Zaułek Rybacki, 

 wyraziłem zgodę na wykonanie prac związanych z ociepleniem budynku Plac Wolności 4 w 
Iłowej nad działką nr 760/3, 

  uzgodniłem pozytywnie lokalizację projektowanej sieci oświetlenia drogowego w m. 
Czerna gm. Iłowa w pasie drogowym dróg gminnych działki nr 1088 i 440 oraz działki 443 i 
449, 

 30 października 2015r. wystąpiłem do Starosty Żagańskiego o zatwierdzenie projektu 

budowlanego i wydanie decyzji o pozwoleniu na budowę dla zadania pn. Rozbudowa 

Szkoły Podstawowej im. Lotników Alianckich w Iłowej.  
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Szacunkowy koszt zadania wyniesie 6 500 000zł przy czym etap I inwestycji obejmujący 

stan surowy zamknięty w tym: roboty rozbiórkowe (m.in. stropodachu) roboty murarskie, 

roboty ciesielskie i dekarskie wraz z montażem stolarki okiennej wyniesie ok. 5 000 000zł a 

etap II obejmujący roboty instalacyjne, wykończeniowe wraz z zagospodarowaniem terenu 

wyniesie ok. 1 500 000zł, 

 2 listopada 2015r. ogłosiłem w prasie o przystąpieniu do opracowania studium 

uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego a także zawiadomiłem 

instytucje określone w ustawie o planowaniu i zagospodarowaniu przestrzennym o 

przystąpieniu do opracowania studium, 

 5 listopada 2015r. zleciłem czyszczenie pomnika przy ul. Pułaskiego, 

 dokonałem odbioru końcowego inwestycji polegającej na remoncie nawierzchni drogi 

powiatowej w Czyżówku. Przy tej okazji otrzymałem od Pana Sołtysa podziękowania, te 

podziękowania skierowane są na moje ręce, ale one również się należą naszym radnym w 

związku z tym je odczytam, 

 4 listopada 2015r. wystąpiłem do Lubuskiego Zarządu melioracji i Urządzeń Wodnych w 

Zielonej Górze w sprawie podjęcia działań zmierzających do poprawy stanu technicznego 

mostków na rzece Czerna Wielka (chodzi o mosty w Parku) wraz z należytym utrzymaniem 

czystości w rzece, 

 4 listopada 2015r. wystąpiłem do Komisariatu Policji w Iłowej w sprawie wzmożenia patroli 

Policji w rejonie wsi Czyżówek w zakresie przestrzegania ograniczenia prędkości, a także w 

zakresie łamania przepisów dotyczących poruszania się pojazdów o masie całkowitej 

przewyższającej dopuszczalną, 

 4 listopada 2015r. wystąpiłem do Starosty Żagańskiego z wnioskiem o rozważenie 

możliwości montażu lustra drogowego w Czyżówku w rejonie budynku nr 6, 

 5 listopada 2015r. wystąpiłem do właściciela nieruchomości przy ul. Borowskiej 8 (dawne 

zakłady ESKORD) w sprawie udzielenia informacji i wyjaśnień dotyczących zwożenia i 

składowania materiałów i substancji na terenie zakładu, 

 6 listopada 2015r. wziąłem udział w spotkaniu z przedstawicielem PKP na terenie dworca 

kolejowego w Iłowej. Celem spotkania były oględziny obiektu niezbędne do określenia 

dalszych działań, 

 29 października oraz 5 listopada 2015r. wziąłem udział w spotkaniu z przedstawicielami 

Zarządu Dróg Wojewódzkich w Zielonej Górze, Urzędu Marszałkowskiego w Zielonej 

Górze, Komendy Powiatowej Policji w Żaganiu w sprawie lokalizacji przejść dla pieszych 

w rejonie sklepu DINO przy ul. Żagańskiej oraz budynków wielorodzinnych w Borowym. 

W spotkaniach wzięli udział również przedstawiciele Rady Miejskiej w Iłowej tj. w dniu 

29.10. Radna Alina Jung oraz w dniu 5.11. Radny Zygmunt Sygnowski i Sołtys wsi Borowe 

Pan Wojciech Kowal. Co do lokalizacji przejścia dla pieszych w rejonie sklepu Dino 

wszystko na to wskazuje, że to przejście dla pieszych w tym miejscu uzgodnionym 

powstanie nie szybciej niż wiosną przyszłego roku, bo tak długo trwają procedury z tym 

związane. Jednym z postulatów Policji było to, żeby przejście dla pieszych w tym miejscu 

było oświetlone. Natomiast w odniesieniu do lokalizacji przejścia w Borowym opinie były 

podzielone ze względu na lokalizacje przejścia na łuku drogi; doraźnie postanowiono o 

przesunięciu oznakowania oznaczającego obszar zabudowany w miejsce znaku z nazwą 

Borowe wraz z jednoczesnym ograniczeniem prędkości do 40km/h na całym obszarze 

zabudowanym. Jednocześnie przedstawiciele Policji zadeklarowali wzmożenie kontroli 

prędkości na odcinku drogi nr 300 w rejonie m. Borowe, 
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 w dniu 3 listopada br. Rada Ministrów podjęła bardzo ważną decyzję dot. rozszerzenia 
działalności Legnickiej Specjalnej Strefy Ekonomicznej na kilka terenów inwestycyjnych na 
terenie województwa dolnośląskiego i tym samym na terenie województwa lubuskiego. 
Także od dnia 3 listopada br. oficjalnie jesteśmy w Legnickiej Specjalnej Strefie 
Ekonomicznej, a 16 listopada br. w poniedziałek o godz. 12

00
 w auli Zespołu Szkół 

Ponadgimnazjalnych odbędzie się oficjalna inauguracja, będą przedstawiciele Legnickiej 
Strefy Ekonomicznej, są zaproszeni przedsiębiorcy z terenu gminy Iłowa, zaprosiliśmy 
również parlamentarzystów, serdecznie wszystkich Państwa Radnych na to spotkanie, 

 chciałbym Państwu przedstawić nowego Kierownika Biblioteki Miejskiej w Iłowej – Pani 
Alicja Moneta, która wygrała konkurs. 

Przewodniczący Komisji Stałych i Doraźnej Rady Miejskiej w Iłowej złożyli sprawozdania z 
pracy Komisji za okres międzysesyjny. 

Informacja dot. analizy oświadczeń majątkowych złożonych Burmistrzowi Iłowej. 
Pan Paweł Lichtański –  Burmistrz Iłowej przedstawił analizę oświadczeń majątkowych 
złożonych Burmistrzowi Iłowej do dnia 30 kwietnia 2015 r. 

Informacja dot. analizy oświadczeń majątkowych złożonych przez radnych Rady Miejskiej. 
Pan Mirosław Wdowiak – Przewodniczący Rady Miejskiej – zapoznał z analizą oświadczeń 
majątkowych złożonych przez radnych do Przewodniczącego Rady Miejskiej w Iłowej za 2014 rok 
oraz z analizą oświadczeń majątkowych Naczelnika Urzędu Skarbowego w Żaganiu dotyczącą 
radnych Rady Miejskiej w Iłowej oraz kierowników jednostek organizacyjnych gminy i osób 
funkcyjnych urzędu, Naczelnika Urzędu Skarbowego w Zgorzelcu dot. kierownika Ośrodka 
Pomocy Społecznej w Iłowej.  

Informacja Burmistrza o stanie realizacji zadań oświatowych za rok szkolny 2014/2015.   
Szanowni Państwo otrzymaliście w materiałach na sesję obszerne sprawozdanie. Ja chciałbym w 
skrócie powiedzieć o najważniejszych kwestiach, które w tym sprawozdaniu się znajdują. Jeśli 
chodzi o Gimnazjum w roku szkolnym 2014/2015 realizowane były wnioski wypływające z 
nadzoru pedagogicznego z roku szkolnego 2013/2014 czyli za rok szkolny poprzedni w zakresie 
dydaktyki, w zakresie wychowania. W zakresie wspomagania nauczycieli w realizacji ich zadań 
organizowano szkolenia i narady oraz motywowano do doskonalenia rozwoju zawodowego. 
Wszystkie te informacje macie Państwo u siebie w materiałach, natomiast co najbardziej istotne, to 
oczywiście jest to, że w szkole funkcjonują różnego rodzaju koła zainteresowań, ale myślę, że to co 
nas interesuje najbardziej to pewnie są wyniki z egzaminu. Najlepiej uczniowie napisali egzamin z 
historii i wiedzy o społeczeństwie, uzyskali wynik wyższy od powiatu (o 3,21%), województwa (o 
2,31%) i okręgu (1,97%), a wyższy od wyniku krajowego o 0,33%. Z języka polskiego uczniowie 
uzyskali wynik wyższy od wyniku w powiecie (o 1,81%), województwie (o 0,5%) i wyższy od 
wyniku okręgu (o 0,93%). Niższy od wyniku w kraju (o 2,22%). 
Wyniki z matematyki są niższe od wyników w powiecie, województwie, okręgu i kraju. Różnice od 
5-7%. Niskie wyniki (stanin 3) uzyskali uczniowie z przedmiotów przyrodniczych. 
Egzaminy z języków obcych wypadły na poziomie staninu 4 (język angielski) i staninu 5 (język 
niemiecki) w części podstawowej, natomiast bardzo słabo wypadły na poziomie rozszerzonym. 
Wnioski z egzaminów zostały omówione na radzie pedagogicznej podsumowującej. Nauczyciele 
przedmiotów przeprowadzili analizę i sporządzili raporty, wnioski zostaną ujęte w planach 
nauczania w roku szkolnym 2015/16. 
Jeśli chodzi o Szkołę Podstawową im. Lotników Alianckich w Iłowej mieści się w dwóch 
budynkach. Klasy I – III mają swoją siedzibę przy ul. Kolejowej 11, natomiast klasy IV – VI 
znajdują się przy ul. Piaskowej.  Szkoła liczy 16 oddziałów, w roku szkolnym 2014/2015 
uczęszczało 337  uczniów, których uczyło 32 nauczycieli.  
W tym dyrektor, zastępca dyrektora, pedagog, logopeda, bibliotekarz, wychowawcy świetlicy 
szkolnej. Średnia szkoły pod koniec roku szkolnego wyniosła w klasach IV-VI  4,1. Średnia 
frekwencja uczniów wynosi  93,60 %. W szkole funkcjonują koła zainteresowań. Uczniowie brali 
udział w  konkursach przedmiotowych takich jak: polonistyczny, matematyczny, przyrodniczy, 
historyczny. z j. angielskiego i z  j. niemieckiego, w Ogólnopolskim  Konkursie  Historycznym 
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„Losy żołnierza i dzieje oręża  polskiego”, w konkursie ortograficznym „Złote pióro” oraz w 
konkursach recytatorskich. 
W szkole realizowany był  szkolny projekt „Razem” oraz program adaptacyjny w klasach I i IV, 
szkoła również przystąpiła  do projektu unijnego wraz ze Szkołą Podstawową  z Niemiec w 
Daubitz. Szkoła jest uczestnikiem kampanii „Szkoła bez przemocy”, „Zachowaj trzeźwy umysł”, 
„Nie pal przy mnie, proszę”.  
Jeśli chodzi o wyniki sprawdzianu klas szóstych:  
mat. szkoła %– 59,91, powiat- 54,51, woj. 57,84, okręg 58,76 
j. polski szkoła % 71,95, pow. 69,47, woj. 71,03, okręg 70,80 
j. ang. szkoła % 73,69, pow. 73,45, woj. 76,78, okręg 76,71 
j. niem. szkoła %72,52, pow. 70,67, woj. 70,53, okręg 69,16 
W roku szkolnym 2014/2015 szkoła pozyskała z subwencji oświatowej 7.000 zł na wyposażenie 
stołówki szkolnej  oraz 5.000 zł na wyposażenie gabinetu higieny szkolnej. 
Szkoła Podstawowa w Szczepanowie 
W roku szkolnym 2014/2015 w szkole zajęcia odbywały się w 3 oddziałach: 
1 odział klasy I,1 oddział łączony klas II-III i 1 oddział przedszkolny. 
w szkole uczyło się  14 uczniów i 12 dzieci realizowało wychowanie przedszkolne. 
Realizowane były zajęcia dodatkowe język angielski w oddziale przedszkolnym, zajęcia 
logopedyczne i zajęcia świetlicowe. 
Szkoła realizowała wnioski z poprzedniego roku szkolnego (2013/2014) dotyczących ewaluacji, 
kontroli i wspomagania. 
Szkoła realizowała programy wspomagające programy nauczania i inne działania: m.in. autorski 
program wzbogacający program nauczania o nowe treści związane z teatrem. 
Szkoła prowadzi wewnętrzną wstępną, końcoworoczną diagnozę wszystkich oddziałów i końcową 
diagnozę zewnętrzną uczniów klasy trzeciej na koniec I etapu edukacji. 
Test kompetencji trzecioklasisty – wyniki klasy na tle województwa i kraju 
J. polski 
szkoła -  67%, województwo – 78%, kraj – 80%,  
matematyka 
szkoła  -  75%, województwo  -  74%, kraj  - 76% 
Coroczne sprawdziany 
Średni wynik klasy III – j. polski – poziom średni, matematyka – poziom wysoki 
Średni wyniki klasy II – j. polski –  zgodnie z oczekiwaniami, matematyka – zgodnie z 
oczekiwaniami 
Średni wyniki klasy I – j. polski – poniżej średni, matematyka – poniżej wysoki 
Test techniki czytania głośnego – wszyscy uczniowie klas I – III  opanowali technikę czytania, 
niektórzy uczniowie czytają na poziomie  klas wyższych, a nawet klasy VI. 
Test osiągnięć umiejętności posługiwania się językiem angielskim: klasa I – poziom średni, klasa II 
– poziom średni, klasa III – poziom zadawalający. 
Ja myślę, że wszyscy możemy być zadowoleni i dumni z tego jak placówki oświatowe się rozwijają 
i jakich mamy uczniów i nauczycieli. 

Ad. II pkt 3  
Interpelacje, wolne wnioski i zapytania radnych. 

Pan Edward Lesiak – Radny 
1) Czy zostały poczynione już prace przygotowawcze do zimy, utrzymania stanu dróg, a jak 

tak, to jaki system przyjęto, bo są różne metody. 
2) Czy istniałaby możliwość zmiany biegu pociągu , który jedzie z Jeleniej Góry do Zielonej 

Góry – w Jankowej Żagańskiej skierować go na Żagań i dalej Żary, Zieloną Górę. Taki 
szlak komunikacyjny zapewniłby komunikację mieszkańcom kilku wiosek: Konina, 
Jankowej, Szczepanowa dojazdu do naszego powiatu, bo mieszkańcy tych wsi Jankowa, 
Szczepanów nie mają komunikacji bezpośrednio z Żaganiem. 

3) Mieszkańcy interweniują w sprawie pielęgnacji drzewostanu, krzaków od transformatora w 
Jankowej (Janowie) w stronę posesji Nr 22. 
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4) W dniu wczorajszym została skradziona pokrywa z zaworu wodociągowego (w Janowie, 
wskażę w którym miejscu). 

5) mam prośbę pani Sołtys i mieszkanki lokalu mieszkalnego w Jankowej 42 dot. stanu 
technicznego stropu, na którym jest jej mieszkanie posadowione. W stropie jest wyrwa, nie 
ma cegieł, trzeba było to zabezpieczyć na okres zimy. 

 
Pani Maria Żołnowska – Radna 
Mam prośbę do Pana Burmistrza o zwrócenie się do Starostwa o uporządkowanie ulicy Kolejowej, 
nie tylko leżą zalegające liście, ale i gałęzie na chodniku. Przejście jest, ale niezbyt estetycznie to 
wygląda. Dotyczy to też ulicy Ogrodowej, bo dalej jest niesprzątnięta. 
 
Pan Mieczysław Jakubowicz – Radny 

1) Panie Burmistrzu dnia 19 października br. nastąpiła awaria studzienki przy Traugutta 29, 
pracownicy przyjechali, wymontowali zawór, przez dobę mimo telefonicznej interwencji ten 
zawór nie wrócił. Twierdzili, że go regenerują. W tym czasie studzienka była nieczynna, 
nieczystości wybiły w piwnicy. Pytanie brzmi: czy jest szansa i jaka szansa, żeby ZGKiM 
dysponował większą ilością zaworów awaryjnych, żeby w razie czego mógł wymienić. 

2) Chciałbym przypomnieć, bo już kiedyś rozmawialiśmy, że Oddział PTTK w Żaganiu Sekcja 
Kajakowa poprosiła o przywrócenie przystani kajakowej w parku, tam była. Bardzo im na 
tym zależy, ponieważ u nas zaczyna się szlak kajakowy do Żagania. 

3) Mieszkańcy Klikowa sygnalizują, że oświetlenie nie działa. 
4) Jak często sprzątamy liście na naszych ulicach, bo Młyńska jest cała w liściach.  

 
Pan Artur Mutwil – Radny 

1) Panie Burmistrzu jadąc przez Konin w stronę Szczepanowa oznakowanie należy poprawić, 
2) Mieszkańcy drugiej części Żakowa położonej koło zakładu Karo-Plast” zgłaszają, że mostek 

na rzece ułatwiając przejście z ulicy Żagańskiej do budynków położonych za rzeką wymaga 
gruntownej naprawy. 

3) Chciałbym zgłosić brak oświetlenia na skrzyżowaniu ulicy Żaków z Ogrodową, 
4) Korzystając z tego, że mam głos chcę zaprosić Państwa na spotkanie Grupy Anonimowych 

Alkoholików w Iłowej w dniu 21 listopada tego roku. Grupy, która działa już od dwunastu 
lat. Myślę, że warto wiedzieć kto to jest alkoholik, jaka to jest choroba, że warto wspierać 
takich ludzi, bo to jest bardzo ciężka praca i bardzo ciężka choroba, która powoduje wiele 
nieszczęść i tragedii życiowych.  

 
Pani Alina Jung – Radna 
Na poprzedniej sesji zgłaszałam problem błędu ortograficznego w rzeźbie, chciałam się dowiedzieć 
co w tej sprawie jest robione. 
 
Pan Tomasz Słomiński – Radny 

1) Panie Burmistrzu od początku naszej kadencji walczymy z Eneą o wymianę słupów 
energetycznych na ulicy Żagańskiej, kilka zostało wymienionych, ale  na kilku widać cały 
czas zbrojenie, to jest niebezpieczne, trzeba naglić niech coś działają. 

2) Czy byłaby taka możliwość, żeby na przystankach autobusowych umiejscowić pojemniki na 
śmieci, ponieważ ludzie wychodząc z autobusu wyrzucają na chodnik, na posesje, a na 
większości przystanków nie ma pojemników. 

 
Pan Krystian Siudy – Radny 
Mamy zrealizowaną inwestycję drogi do Czyżówka nie mniej jednak uważam, żeby zostało to 
wszystko dopełnione chciałbym uzyskać informację jak wygląda kwestia utwardzenia placu przy 
świetlicy. To jest brakujące ogniwo do tego, żeby wszystko już było tak jak chcieliśmy. Wiem, że 
Starostwo deklarowało, że w ramach tej inwestycji zostanie ten plac poprawiony, utwardzony. 
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Pani Ilona Krawczyk – Radna 

1) Chciałam zapytać o drogę, która miała być robiona w tym roku koło posesji pana 
Grędzickiego. 

2) Jak wygląda obecnie sytuacja z drogą do pana Staniaka. 
3) Czy jest przewidziane na rok bieżący odśnieżanie we wsi Czerna bocznych dróg, które 

zostały zrobione. 
4) Czy jest możliwe zrobienie kompleksowego przeglądu oświetlenia w Czernej, ponieważ 

część żarówek gaśnie, o różnych godzinach się wyłącza oświetlenie. 
 
Pan Zygmunt Sygnowski – Radny 
Chciałbym zapytać w jakim stopniu lampa solarna sprawdziła się na Żakowie, bo o ile to jest trafne, 
to proponowałbym rozważyć postawienie takich lamp w innych miejscach. 
 
Pan Waldemar Leszcz - Radny 
Chodzi mi o oświetlenie w Parku, tam są gasnące lampy, żeby rozwiązać ten problem póki jest 
gwarancja. 
 
Pan Krystian Siudy – Radny 
Na ostatniej sesji niewielu było przedstawicieli sołectw nie wiem, czy każdy orientuje się co do 
zmiany kryteriów odnośnie kolejnego etap budowy dróg gminnych, że generalnie wyeliminujemy 
część sołectw z tego kolejnego etapu. Myślę, że taka informacja wymaga przedstawienia. 
 
Pan Mirosław Wdowiak – Radny 

1) Chciałbym się dowiedzieć kiedy będzie postawiona przy skwerze tabliczka informacyjna o 
„Skwerze Zesłańców Sybiru”. 

2) Pani radna Żołnowska wspominała o jakości świadczonych usług przez firmę mającą 
zabezpieczyć utrzymanie czystości dróg powiatowych, powiem tak konkretnie i dosadnie, 
bo tu już słów brakuje, to co firma wyprawia to jest skandal. Ja wiem, że się powtarzam, co 
sesję można mówić to samo, ale wystarczy zrobić zdjęcia, czy przejechać się przykładowo 
na ulicę Ogrodową, to można załamać się. I to również w kontekście nadchodzącej zimy, 
obawiam się, że będziemy mieli bardzo poważne problemy z utrzymaniem właśnie tych 
dróg, co stwarza już takie bezpośrednie zagrożenie dla użytkowników. Odnoszę wrażenie, 
że firma, która wdrożyła jakąś nową technologię polegającą na tym, że poczekamy aż wiatr 
zwieje i problem się rozwiąże. To już inaczej tego nie można nazwać, proszę to 
zaprotokołować, bo już słów brakuje. 

3) Chciałbym się dowiedzieć, czy już jakieś „Schetynówki” tegoroczne były odbierane i, czy w 
związku z tym są jakieś zastrzeżenia, czy też wszystko jest zgodnie z prawem tak jak to 
powinno wyglądać. 

4) Pytanie takie trochę nietypowe na tą porę roku, ale akurat dzisiaj jedna z mieszkanek o to 
mnie zapytała, czy wymieniamy był piasek w piaskownicy na placu zabaw przy Parku, bo 
twierdzi, że nie, a z tego co się orientuję to rok rocznie piasek powinien być wymieniany 
jeśli chodzi o wymagania Sanepid-u.  

5) Nawiązując do sprawozdania komisji rewizyjnej mam wniosek do Pana Burmistrza, 
ponieważ komisja rewizyjna jednoznacznie wykazała, że nie jest w stanie zweryfikować, 
czy firmy funkcjonujące na terenie gminy mają obowiązek i, czy mają podpisane umowy na 
wywóz nieczystości stałych. Więc mój wniosek jest taki, aby zlecił Pan swoim 
pracownikom przeprowadzenie takiej weryfikacji, gdyż oni mają wszystkie dokumenty, a z 
tego co pani przewodnicząca odczytała tutaj są dziwne rozbieżności i należałoby to 
zweryfikować. Dużo zajmujemy się wywozem od osób fizycznych, windykacją itp., ale też 
wydaje mi się, że należałoby uporządkować sprawy w przedsiębiorstwach. 

6) Pytanie dotyczące Pana informacji odnośnie kosztorysu budowy szkoły, chciałbym się 
dowiedzieć, czy w łącznej kwocie 6 500 000zł   również  są ujęte te dwa place przyszkolne 
dla maluszków i  plac sportowy, czy to w tych kosztach jest ujęte.  

Pan Paweł Lichtański – Burmistrz – tak. 
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7) Lampa przy bramie „Vitrosiliconu” –   widzę, że droga jest już zrobiona i tam przy słupie są 
dwie lampy, jedna skierowana jest w kierunku zakładu, a druga na zewnątrz. Ta na zewnątrz 
ma żółtą żarówkę bardzo mało dającą światło. Skoro już ta lampa jest skierowana na drogę, 
to należałoby zadbać o to, żeby dawała światło zapewniające ludziom spokojne, bezpieczne 
przejście. 

 
Ad. II pkt 4 
Kolejny punkt obrad – zapytania, interpelacje przewodniczących organów wykonawczych 
jednostek pomocniczych.  

Pan Władysław Kozłowski – Sołtys wsi Czyżówek 
Panie Przewodniczący chciałbym odczytać podziękowanie, które już przed sesją przekazałem dla 
Pana Burmistrza. Pozwólcie Państwo, że pokrótce to podziękowanie odczytam. W tym miejscu Pan 
Sołtys odczytał podziękowanie dla Rady Miejskiej w Iłowej za pomoc i wsparcie finansowe 
lokalnej inicjatywy remontu drogi powiatowej w miejscowości Czyżówek.  
Pan Radny Siudy poruszył sprawę zatoczki przy świetlicy w Czyżówku, chcę powiedzieć, że 
miałem okazję osobiście uczestniczyć w spotkaniu w dniu wczorajszym z Panem Starostą i 
zasygnalizowałem sprawę zatoczki. Pan Starosta oświadczył, że jest możliwość zrobienia tej 
zatoczki na przyszły rok, ale musi być zgoda zarówno Burmistrz jak i Starosty. Odczułem, że 
powinno dojść do spotkania, żeby tą sprawę sfinalizować. Pan Starosta przekazał, że jest materiał –  
kostka granitowa i może to być wykonane na przyszły rok za obustronną zgodą. 

Pan Paweł Lichtański – Burmistrz – wola wyrażona przez Pana Starostę miała również miejsce w 
formie wyrażonej na piśmie. Pan Starosta skierował do nas wniosek tydzień temu lub więcej w 
sprawie tej zatoczki, zaproponował rozwiązanie takie, że On daje materiał i płacimy za robociznę 
50% Starostwo, 50% Gmina, z robota skosztorysowana jest na kwotę 30 tys. złotych. Czyli jeżeli 
dobrze rozumiem tą współpracę wyrażoną słowami Pana Sołtysa, to 15 tys. zł Gmina Iłowa i 15 tys. 
zł  plus materiał z kostki rozbiórkowej ze Starostwa. Proponuję żebyśmy decyzję podjęli wspólnie, 
żebyście Państwo mnie nie obarczali taką odpowiedzialnością jeżeli chodzi o tą zatoczkę. Nie teraz 
mówię o przyszłym roku.  

Pan Zdzisław Chodorski – Sołtys wsi Konin Żagański   
1) Ja mam prośbę do Pana Burmistrza w sprawie uporządkowania terenu przez właściciela 

byłego PGR, który przejął od Agencji Własności Rolnej. Po pożarze, który miał miejsce 
dwa miesiące temu do tej pory nie posprzątał, nie usunął śmieci. Może Urząd by nam 
pomógł zmobilizować tego właściciela, żeby teren uporządkował i zabezpieczył, bo na 
prośby Sołtysa nie reaguje. 

3) Staw przy drodze jest własnością tej osoby, ktoś teraz spuścił wodę, na dzień dzisiejszy 
temperatury są niskie, ale wiosną temperatury będą wyższe i zrobi się lęgowisko komarów i 
smród. Prosiłbym, żeby zmobilizować tego pana, żeby zadbał o swoją własność i uprzątnął 
teren.  

 
Ad. II pkt 5 
Przyjęcie uchwał w sprawie: 

1) wprowadzenia opłaty targowej 

Pan Roman Andzel – Sekretarz Gminy – przedstawiony projekt uchwały zakłada utrzymanie w 
roku 2016 stawki opłaty targowej 18 złotych, czyli stawki, która obowiązuje od 1 stycznia 2013 
roku. Od dnia 1 stycznia 2016 r. nie będzie już obowiązku ustawowego poboru opłaty targowej na 
terenie gminy. Decyzję w sprawie wprowadzenia opłaty targowej pozostawiono radzie gminy. 
Uzyskiwane dochody z tytułu opłaty targowej są dość znaczące. Wpływy z tego tytułu za pierwsze 
trzy kwartały 2015 r. wyniosły 24288 złotych. Należy założyć, że do końca roku wyniosą 
zaplanowany poziom wynoszący 32000 złotych. Utrzymanie od 1 stycznia 2016 r. tej opłaty będzie 
oznaczać, że w 2016 r. można spodziewać się podobnego dochodu. Stąd też proponuję Państwu 
utrzymanie tej opłaty w roku przyszłym. 
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Pan Przewodniczący Rady Miejskiej poinformował, że projekt uchwały był przedmiotem 
konsultacji, które zostały przeprowadzone od 03.11.2015 r. – 10.11.2015 r. oraz, że  w wyniku 
konsultacji nie wpłynęły żadne uwagi i propozycje do tego projektu uchwały. 

Głosowanie uchwały: 
w głosowaniu uczestniczyło 14 radnych  
uchwała została podjęta jednogłośnie. 
 

2) zarządzenia poboru opłaty targowej w drodze inkasa, określenia inkasentów i 
wysokości wynagrodzenia za inkaso oraz wyznaczenia terminu płatności dla 
inkasentów 

Pan Roman Andzel – Sekretarz Gminy – projekt uchwały także zakłada utrzymanie poboru 
opłaty targowej od 1 stycznia 2016 roku drodze inkasa. Zwyczajem w naszej gminie jest, że na 
terenie wiejskim inkasentami podatków i opłat lokalnych są sołtysi. W związku z tym na przyszły 
rok od dnia 1 stycznia będą zmiany w tych sołectwach, gdzie mamy nowych sołtysów. Dlatego też 
na terenie wiejskich w trzech przypadkach ulegnie zmianie inkasent. Jeśli chodzi o inkasentów na 
terenie miasta do tej pory inkasentem była pani Barbara Brzezicka, ale na wniosek komisji 
rewizyjnej jest utrzymanie drugiego inkasenta na terenie miasta i jest to pani Renata Procyszyn. 
Jeśli chodzi o wysokość wynagrodzenia za inkaso nie ulega ona zmianie i wynosi 25% od 
zainkasowanych wpłat opłaty targowej. 

Pan Przewodniczący Rady Miejskiej poinformował, że projekt uchwały był przedmiotem 
konsultacji, które zostały przeprowadzone od 03.11.2015 r. – 10.11.2015 r. oraz, że  w wyniku 
konsultacji nie wpłynęły żadne uwagi i propozycje do tego projektu uchwały. 

Głosowanie uchwały: 
w głosowaniu uczestniczyło 14 radnych  
uchwała została podjęta jednogłośnie. 
 

3) określenia wysokości stawek podatku od środków transportowych 
Pan Roman Andzel – Sekretarz Gminy – zaproponowane stawki podatku od środków 
transportowych na rok 2016 określono na podobnym poziomie, jak w roku 2015, z uwzględnieniem 
zmian wynikających ze zmiany maksymalnych ich stawek. W opisie do uchwały macie Państwo 
zaznaczone tych sześć stawek, które uległy obniżeniu w porównaniu z rokiem bieżącym.  
 
Pan Przewodniczący Rady Miejskiej poinformował, że projekt uchwały był przedmiotem 
konsultacji, które zostały przeprowadzone od 03.11.2015 r. – 10.11.2015 r. oraz, że  w wyniku 
konsultacji nie wpłynęły żadne uwagi i propozycje do tego projektu uchwały. 

Głosowanie uchwały: 
w głosowaniu uczestniczyło 14 radnych  
uchwała została podjęta jednogłośnie. 
 

4)  określenia górnych stawek opłat za usługi usuwania odpadów z nieruchomości 
Pan Roman Andzel – Sekretarz Gminy – projekt uchwały dotyczy  określenia pewnych stawek 
opłat, które mogą być wprowadzone przez różne podmioty działające na rynku naszej gminy i mają 
one na celu ochronę rynku konsumenckiego, a więc mają na celu zabezpieczenie się przed jakąś 
zmową cenową itd. Wszystkie składniki cenowe opłat zostały w tym roku zwaloryzowane na 
podstawie wskaźnika, który został określony do celów podatkowych, czyli wskaźnika inflacji za 
pierwsze półrocze w stosunku ubiegłego roku do tego roku, jak wiemy ten wskaźnik wynosi -1,2%, 
czyli nastąpiła po raz pierwszy od 1990 roku deflacja. W związku z tym można było niektóre 
koszty, które składają się na dobra konsumpcyjne obniżyć. Ponadto przypomnę Państwu, że 
kalkulując stawkę opłat za usuwanie odpadów komunalnych stałych w poprzednim roku była 
przyjmowana stawka 280 złotych w tej chwili według pisma z Zakładu Marszów od 1 stycznia 
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2016 roku planowana jest opłata za przyjęcie na RIPOK 272 złote, a więc tu także nieznacznie 
stawka została obniżona. W konsekwencji to spowodowało, że na przyszły rok jeżeli firmy 
odbierają od nieruchomości niezamieszkałych, bo jeśli mówimy o odpadach komunalnych to te 
górne stawki dotyczą tylko i wyłącznie nieruchomości niezamieszkałych, a więc te nieruchomości, 
które nie są w systemie naszym odbioru odpadów komunalnych, przedsiębiorstwa nie mogą 
pobierać więcej niż 145,89 zł/m

3
 odpadów. Przypomnę, że na ten rok to była kwota nieco powyżej 

149 złotych, a więc o około 4 złote została obniżona. Jeżeli ktoś nie segreguje śmieci kwota nie 
może przekroczyć 161,94 zł/m

3
. Natomiast jeżeli chodzi o dowóz ścieków płynnych do 

oczyszczalni to za sam transport kwota nie może być naliczona większa niż 16,07 zł/1 m
3
. To są 

stawki, których przedsiębiorcy nie mogą przekroczyć. Jeszcze tylko nadmienię i zwrócę uwagę 
Państwa na § 1 ust. 2 uchwały, że jeśli chodzi o ustalenie kwoty za odbiór nieczystości płynnych to 
jest kwota tylko za dowóz jak gdyby do bramy oczyszczalni, czyli tu jeszcze dochodzi kwota 
oczyszczenia tych ścieków co będzie przedmiotem kolejnej uchwały. 
 
Pan Przewodniczący Rady Miejskiej poinformował, że projekt uchwały był przedmiotem 
konsultacji, które zostały przeprowadzone od 03.11.2015 r. – 10.11.2015 r. oraz, że  w wyniku 
konsultacji nie wpłynęły żadne uwagi i propozycje do tego projektu uchwały. 

Głosowanie uchwały: 
w głosowaniu uczestniczyło 14 radnych  
uchwała została podjęta jednogłośnie. 
 

5) uchwalenia rocznego programu współpracy gminy Iłowa z organizacjami 

pozarządowymi oraz podmiotami wymienionymi w art. 3 ust. 3 ustawy z dnia 24 

kwietnia 2003 r. o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie na rok 2016  

Magdalena Muzika – Kierownik Referatu Spraw Społecznych i Cywilnych – na  podstawie 
art. 5a ustawy z dnia 24 kwietnia 2003 roku o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie, 
organ stanowiący jednostki samorządu terytorialnego obowiązany jest uchwalać roczny program 
współpracy z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami wymienionymi w art. 3 ust. 3 tej 
ustawy. W latach 2007-2011 uchwalane były roczne programy na kolejne lata, natomiast 
w momencie pojawienia się możliwości uchwalania programów wieloletnich, rada gminy uchwaliła 
program wieloletni na lata 2012-2015, którego okres obowiązywania mija z dniem 31 grudnia tego 
roku. Projekt uchwały został opracowany jako program współpracy na rok 2016 i w swojej treści 
odpowiada programowi obowiązującemu obecnie. Na szczególną uwagę zasługuje rozdział 
5 uchwały zawierający wykaz priorytetowych zadań publicznych, które będą mogły być przekazane 
do realizacji organizacjom pozarządowym. Ustawa o działalności pożytku publicznego i o 
wolontariacie szczegółowo określa sposób przyjęcia programu przez radę gminy, który ogólnie 
rzecz biorąc sprowadza się do następujących etapów: 
- sporządzenie projektu uchwały, 
- ostateczny projekt uchwały musi być poddany konsultacjom, zgodnie z Uchwała Rady Miejskiej 
w Iłowej Nr 369/5/XLI/10 z dnia 17 września 2010 r., 
- w przypadku wniesienia uwag do projektu uchwały, rada gminy ustosunkowuje się do 
wniesionych uwagi, 
- ostatnim etapem jest przyjęcie programu współpracy. 
Ustawa również określa, co powinien zawierać program (art. 5a ust. 4 ustawy): 

1)  cel główny i cele szczegółowe programu; 
2)  zasady współpracy; 
3)  zakres przedmiotowy; 
4)  formy współpracy, o których mowa w art. 5 ust. 2; 
5)  priorytetowe zadania publiczne; 
6)  okres realizacji programu; 
7)  sposób realizacji programu; 
8)  wysokość środków planowanych na realizację programu; 
9)  sposób oceny realizacji programu; 
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10) informację o sposobie tworzenia programu oraz o przebiegu konsultacji; 
11) tryb powoływania i zasady działania komisji konkursowych do opiniowania ofert 

w otwartych konkursach ofert. 
Tak jak już tu było wcześniej wspomniane Komisja Rewizyjna na posiedzeniu 9 listopada br. 
wniosła swoje uwagi, aby zmienić w rozdziale 3 w § 5 zapis dotyczący zakresu działań zadań 
publicznych, które będą realizowane w roku 2016. 

Pan Franciszek Przynoga – Członek Komisji Rewizyjnej – chciałbym nadmienić, że na 
posiedzeniu komisji w związku z e-mailem Pana Mirosława Magierowskiego Prezesa 
Stowarzyszenia „Piękni Życiem” do Pana Burmistrza  odnośnie tego projektu uchwały, żeby 
wszyscy byli zadowoleni Komisja Rewizyjna zaproponowała taką zmianę, ponieważ w art. 4 ust.1 
ustawy są wyszczególnione różne zadania, które później przy realizowaniu wniosków, czy będą 
pozytywne, czy negatywne  komisja będzie oceniała. 

Pan Mirosław Wdowiak – Przewodniczący Rady Miejskiej – czy pani mecenas ma jakieś uwagi 
do tej poprawki? 

Pani Maria Wrońska – Radca Prawny Urzędu Miejskiego w Iłowej – ta poprawka jest 
dopuszczalna i prawidłowa. 

Pan Paweł Lichtański – Burmistrz – chciałbym powiedzieć tylko tyle, że bardzo dobrze, że na 
terenie Gminy Iłowa jest Stowarzyszenie, które śledzi pracę Rady i jak funkcjonują uchwały i 
konsultacje społeczne. Bardzo dobrze, że zgłosili taką uwagę. Mam nadzieję, że być może kiedyś 
jak będziemy mieli pieniądze, to będziemy mogli ogłosić konkurs i Stowarzyszenie z tego zapisu 
skorzysta. Póki co w roku 2016 takiej możliwości może nie być, ale w ten sposób nie zamykamy 
sobie furtki w momencie kiedy taka możliwość się pojawi. 

Pan Mirosław Wdowiak – Przewodniczący Rady Miejskiej – przegłosujemy teraz wniosek 
Komisji Rewizyjnej. Odczytam § 5 już po poprawce: „ W roku 2016 w trybie otwartego konkursu 
ofert, o którym mowa w art. 11 ust. 2 ustawy, będą zlecane do realizacji zadania publiczne należące 
do Gminy, o których mowa w art. 4 ust. 1 ustawy.” 

Głosowanie wniosku: 

w głosowaniu uczestniczyło 14 radnych 

wniosek został przyjęty jednogłośnie. 

Pan Przewodniczący Rady Miejskiej poinformował, że projekt uchwały był przedmiotem 

konsultacji i odczytał protokół z konsultacji: „ 1. Przedmiot konsultacji - uchwalenia rocznego 

programu współpracy gminy Iłowa z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami 

wymienionymi w art. 3 ust. 3 ustawy z dnia 24 kwietnia 2003 r. o działalności pożytku publicznego 

i o wolontariacie na rok 2016. 

Data rozpoczęcia i zakończenia  konsultacji 30.10.2015-10.11.2015  

2 . Ilość i treść otrzymanych uwag i propozycji do projektu uchwały 

Do projektu uchwały wpłynęły 2  uwagi wniesione przez Stowarzyszenie „Piękni Życiem”.  
Według uchwały Rady Miejskiej w Iłowej numer 369/5/XLI/2010 w sprawie określenia 
szczegółowego sposobu konsultowania z radami działalności pożytku publicznego lub 
organizacjami pozarządowymi i podmiotami wymienionymi w art. 3 ust 3 ustawy  z dnia 24 
kwietnia 2003 r., o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie projektów aktów prawa 
miejscowego Rady Miejskiej w Iłowej w dziedzinach dotyczących działalności statutowych tych 
organizacji, formularz uwag i propozycji do projektu uchwały musi zawierać: 
- określenie podmiotu zgłaszającego uwagi i propozycje z uwzględnieniem: nazwy organizacji, imię 
i nazwisko przedstawiciela organizacji, siedzibę, adres e-mail, numer telefonu, numer KRS, 
- wskazanie miejsca publikacji statutu na stronie internetowej (przy braku takiej publikacji musi być 
załączona kserokopia aktualnego statutu organizacji), 
- podpis przedstawiciela uprawnionego do reprezentowania organizacji. 
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W uwagach zgłoszonych przez Stowarzyszenie brak jest: 
- danych podmiotu zgłaszającego uwagi i propozycję : wskazanie siedziby, numeru telefonu, 
numeru KRS, 
- wskazania miejsca publikacji statutu na stronie internetowej, jak również brak kserokopii 
aktualnego statutu organizacji, 
- podpisu przedstawiciela uprawnionego do reprezentowania organizacji. 

Uwagi do projektu wniesione w dniu 03 listopada 2015 : 

Rozdział 1 zarówno w priorytetach jak i w celach szczegółowych szeroko określa możliwości 
współpracy dla wielu różnych organizacji pozarządowych. Natomiast w rozdziale 3 w par.5 
znacząco je ogranicza jedynie do sfery upowszechniania kultury fizycznej i sportu. Ograniczenie to 
dodatkowo zapisane jest w rozdziale 5. Wyklucza to jednoznacznie z możliwości współpracy w 
ramach tej Uchwały inne organizacje pozarządowe z gminy Iłowa w tym nasze Stowarzyszenie. 
Traktujemy to jako nierówne traktowanie organizacji pozarządowych w gminie. 

2. Wnosimy o zmianę zapisów w projekcie Uchwały, aby umożliwiały współpracę innym 
organizacjom, które realizują wiele celów opisanych w rozdziale 1 niniejszego projektu Uchwały. 

3. Wnosimy o uwzględnienie zadań i projektów planowanych do realizacji w 2016 przez inne 
organizacje pozarządowe, które obejmują zapisy rozdziału 1 projektu powyższej Uchwały wraz z 
korektą kwoty wymienioną w rozdziale 6 par.13. 

Uwagi do projektu wniesione 6 listopada 2015 r. : 
Pragniemy zrealizować zadanie: "Wyrównywanie szans życiowych dla młodzieży 
niepełnosprawnej z gminy Iłowa " poprzez zorganizowanie zajęć edukacyjno-rozwojowych dla 6-8 
osób młodzieży niepełnosprawnej w wymiarze minimum 9 godzin tygodniowo ( min. 3 dni po 3 
godz.). Będziemy wnioskować do gminy  o sfinansowanie wynagrodzenia dla pedagoga –  
animatora takich zajęć. Stowarzyszenie jako wkład własny do realizacji zadania wnosi: a/ 
pomieszczenia w siedzibie Stowarzyszenia, b/ koszty utrzymania pomieszczeń podczas zajęć, 
c/materiały niezbędne do realizacji zajęć.” 

Głosowanie uchwały: 
w głosowaniu uczestniczyło 14 radnych  
uchwała została podjęta jednogłośnie. 

Ad. II pkt 6 
Przyjęcie protokołu z  poprzedniej sesji Rady Miejskiej  
za przyjęciem protokołu głosowało – 14 radnych   
przeciw – 0 
wstrzymujących się – 0 

Ad. II pkt 7 

Odpowiedzi na interpelacje, wolne wnioski i zapytania radnych 

Pan Paweł Lichtański – Burmistrz – odnośnie interpelacji pana Edwarda Lesiaka dot. akcji zima, 
oczywiście my mamy w budżecie zaplanowaną określoną kwotę na akcję zima jest to kwota ok. 40 
tys. zł. Z tej puli pieniędzy została już część pieniędzy wykorzystana  w miesiącach zimowych, 
czyli  od stycznia do marca br., płacimy ZGKiM za tzw. gotowość i płacimy również za kilometry, 
które ZGKiM odśnieża. Mamy to zapisane w umowie. Te kilometry uwzględniają również nowe 
nawierzchnie wykonane w ramach ubiegłorocznych i tegorocznych „Schetynówek”, ponieważ drogi 
gminne bez względu na ich jakość, czy to były asfaltowe, czy były gruntowe były odśnieżane. Więc 
nic się nie zmieniło. Jesteśmy oczywiście przygotowani do zimy. 

Jeśli chodzi o interpelację w sprawie  zmiany biegu pociągu obawiam się, że to może być trochę za 
późno, żebyśmy złożyli taki wniosek do Urzędu Marszałkowskiego, bo oficjalne konsultacje 
dotyczące planu transportowego Województwa Lubuskiego trwały do 30 września br., ale 
oczywiście wystąpimy z takim wnioskiem. Na pewno zaangażujemy radnych Sejmiku 
Województwa i taki wniosek również do nich skierujemy. 
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Jeśli chodzi o pielęgnację terenów zielonych w miejscowości Jankowa, kradzieży pokrywy zaworu 
wodnego oraz stanu podłogi w lokalu pani Wolańskiej proszę, żeby do tych spraw odniósł się 
Kierownik ZGKIM oraz Kierownik Referatu Gospodarki Komunalnej. 
Pan Józef Brzezicki – Kierownik Zakładu Gospodarki Komunalnej i Mieszkaniowej w Iłowej 
– odnośnie kradzieży pokrywy jutro wyślę pracowników, oni sprawdzą i zabezpieczą przed 
jakimkolwiek zagrożeniem. Jeśli chodzi o lokal mieszkalny również wyślę administratora budynku, 
jeżeli strop będzie wymagał naprawy to w najbliższym czasie to zrobimy. Problemem tam jest to, 
że w tym budynku nie ma zarządcy. 
Pan Wojciech Kaczmarski – Kierownik Referatu Gospodarki Komunalnej – w sprawie 
wycinki krzewów przy drodze w Janowie obok transformatora – dysponujemy jeszcze w budżecie 
środkami na pielęgnację zieleni w pasach drogowych, także to zostanie jeszcze w najbliższym 
czasie uporządkowane.  
Pan Paweł Lichtański – Burmistrz – proszę Państwa  jeszcze o sytuacji, która ma miejsce akurat  
w przypadku Jankowej, bardzo często mamy takie wnioski lokatorów z mieszkań komunalnych, 
żeby wykonać jakieś prace remontowe właśnie w miejscu, w którym oni mieszkają, ale bardzo 
często również w tych sytuacjach zdarza się tak, że ci lokatorzy nie płacą czynszu, a mają wielkie 
oczekiwania względem gminy. W tej chwili zadłużenie ZGKiM względem Wspólnot, które 
zarządzają m.in. mieszkaniami wykupionymi osiągnęło kwotę 200 tys. zł, a jeszcze na początku 
tego roku było 250 tys. zł, czyli my za tych mieszkańców płacimy czynsz i jeszcze musimy im 
wyremontować. Pewnie ta granica już była wielokrotnie przekraczana w przypadku Gminy Iłowa. 
Bardzo często roszczeniowe podejście lokatorów mieszkań komunalnych, socjalnych jest nagminną 
rzeczą z którą się spotykamy i borykamy.  

Jeśli chodzi o kolejną interpelacje pana Mieczysława Jakubowicza dot. sytuacji awaryjnej na  
Traugutta za chwilę poproszę pana Kierownika ZGKiM o ustosunkowanie się do tego problemu, bo 
rzeczywiście taka sytuacja miała miejsce, do mnie też doszła taka informacja, że tak być nie 
powinno. Jeśli chodzi o przywrócenie przystani kajakowej musimy wystąpić z wnioskiem do 
Konserwatora Zabytków i do Zarządu Melioracji i zapytać o techniczne warunki ewentualnie 
przywrócenia tej przystani, gdyż jest to bardzo fajna i przyjazna sprawa. 

Liście na Młyńskiej to od razu odpowie pan Kierownik ZGKiM razem ze sprawą awarii na 
Traugutta. 

Pan Józef Brzezicki – Kierownik Zakładu Gospodarki Komunalnej i Mieszkaniowej w Iłowej 
– jesień ma to do siebie, że liście spadają i to w różnych okresach, w tej chwili skupialiśmy się w 
rejonie cmentarza, centrum, bo są dni świąteczne, pozostały te ulice peryferyjne, w najbliższych 
dniach też je posprzątamy. 

Jeżeli chodzi o zawory kanalizacji podciśnieniowej to jest ten element pierwszy, który jest 
najbardziej czuły, są to zawory starego typu, ja postaram się wyjaśnić dlaczego taka sytuacja miała 
miejsce i dlaczego to tak długo trwało i w najbliższym czasie odpowiem na piśmie.  

Pan Paweł Lichtański – Burmistrz – co nie zmienia faktu, że liście trzeba zamiatać, to dotyczy 
szczególnie dróg powiatowych zwłaszcza w Iłowej ulicy Kolejowej i Ogrodowej. Odnośnie 
utrzymania tych dróg przez ZGKiM, a nie zakład z Żagania z punktu widzenia prawa Starostwo nie 
może zlecić tego zadania dla ZGKiM, ale może go zlecić firma, która wygra przetarg. Na pewno 
podejmiemy takie rozmowy, podejmiemy również rozmowy w przypadku jakości oznakowania w 
miejscowości Konin Żagański, co najmniej już trzykrotnie w tej sprawie na piśmie zwracaliśmy się 
do Powiatu, na większości tych pism również do wiadomości radnych powiatu Żagańskiego, za co 
mnie też Starosta przy okazji skarcił, że informuję radnych powiatowych, że nie wywiązują się ze 
swego obowiązku, ale niestety tak to bywa. Przyznam, że czasami czujemy się bezsilni, ale w 
przypadku rzeczy, które nam gdzieś umkną Państwo się przypominacie, tak też my na tej samej 
zasadzie  będziemy się przypominali w Powiecie, bo jak widzicie Państwo tych zadań wspólnych 
jest bardzo dużo, coraz więcej, teraz kolejnym problemem przed, którym staniemy będzie zatoczka 
autobusowa w miejscowości Czyżówek.  

Jeśli chodzi o mostek łączący Dolanowo z ulicą Żaków sprawdzimy co można tam zrobić. 
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Oświetlenie skrzyżowania Żaków – Ogrodowa zgłosimy do Energetyki ten problem i bardzo 
prosimy żebyście Państwo zgłaszali te miejsca, w których lampy nie świecą, bo wtedy na bieżąco 
możemy reagować. 

Odnośnie interpelacji, którą pani Alina Jung określiła błędem ortograficznym w nazwie 
miejscowości Iłowa w rzeźbie drewnianej przy ulicy Żagańskiej, otóż nie skonsultowałem się 
jeszcze  z wykonawcą rzeźby. W odpowiedzi napisałem Pani w ten sposób, że to była wizja 
autorska artysty i jakby na tą chwilę poprzestałem,  natomiast jeżeli mógłbym coś zasugerować, 
ponieważ Pani ma bliżej niż ja do Pana Łozowskiego, żeby zapytać, czy jest w stanie to zrobić, bo 
jeżeli nie to trudno. 

Pani Alina Jung – Radna – takie jest zdanie mieszkańców. Jeżeli zachodzi jakakolwiek 
wątpliwość, czy tam jest literka „I”, czy tam jest literka „J”, bo mieszkańcy mają wątpliwość co tam 
jest napisane, to prostą sprawą byłoby to poprawić i sprawa byłaby załatwiona. 

Pani Maria Żołnowska – Radna – ja sprawdziłam ten napis, to nie jest błąd. Pan Łozowski zrobił 
taką rzecz „I” jest pisane, natomiast „Ł, O, W, A” jest drukowane i tak to wygląda, literka jest po 
prostu pisana, bo „J” jest długie.  

Pan Artur Mutwil – Radny – artysta tak zrobił i trzeba to uszanować. 

Pan Paweł Lichtański – Burmistrz – ewentualnie mieszkańców zapraszam do siebie, żeby 
spotkać się i porozmawiać. 

Pani Alina Jung – Radna – oczywiście, przekażę. 

Pan Paweł Lichtański – Burmistrz – odnośnie oświetlenia ulicznego w Klikowie  umowę 
podpisałem w ubiegłym tygodniu. 

Pan Wojciech Kaczmarski – Kierownik Referatu Gospodarki Komunalnej – oświetlenie w 
Klikowie działa, co prawda to stare oświetlenie, pewnie to jest kwestia kilku najbliższych dni kiedy 
to nowe oświetlenie zadziała. Natomiast stare będzie wówczas zdemontowane.  
Pan Paweł Lichtański – Burmistrz – jeśli chodzi o kolejne interpelacje, Pan Krystian Siudy 
zwracał uwagę na dwie rzeczy. Pierwsza została omówiona już przeze mnie, chodzi o utwardzenie 
placu w Czyżówku. Przedstawiłem Państwu jaka jest oficjalna propozycja Starosty Powiatu 
Żagańskiego jeśli chodzi o wykonanie tych prac w tamtym miejscu.  

Natomiast jeśli chodzi o „Schetynówki” i zasad, które uległy zmianie, na ostatniej Pan Radny 
Franciszek Przynoga nieco  kontestował te zasady uważał, że jest inaczej, ja jednak będę się 
trzymał przy swoim. Proszę Państwa w świetle interpretacji Ministerstwa Infrastruktury i Rozwoju 
zadania do realizacji w ramach nowego programu przebudowy, remontu, budowy dróg lokalnych na 
lata 2016 – 2019 nie przewidują możliwości realizacji inwestycji innych niż w jednym ciągu 
komunikacyjnym. Czyli moglibyśmy zdecydować się na realizację remontu budowy dróg na terenie 
np. wsi Konin, ale musielibyśmy poprzestać tylko i wyłącznie na tym. Dlatego zaproponowaliśmy 
do nowego programu realizację inwestycji w samej Iłowej, ponieważ możemy uzyskać więcej 
pieniędzy, a tym samym większe inwestycje zrealizować. Jeden ciąg komunikacyjny musi tworzyć 
nowa inwestycja. Nowy program nie daje nam niestety takiej szansy jaką dawał nam ten poprzedni, 
że Gmina mogła realizować inwestycje na drogach gruntowych np. w kilku wsiach, czy niemal we 
wszystkich wsiach we wskazanych przez Sołtysów miejscach. Bardzo nad tym ubolewam, bo 
mieliśmy taki pomysł, żeby jednak zrobić kilka dróg również na terenach wiejskich. Interpretacja 
ministerstwa pojawiła się dopiero w drugiej połowie września br. wtedy jeszcze nie wiedzieliśmy 
co będziemy realizowali. Oczywiście będziemy szukali innych alternatywnych źródeł 
dofinansowania budowy tych dróg, natomiast w tej chwili takich nie ma. Możemy się skupić tylko i 
wyłącznie na Iłowej.  

Pan Franciszek Przynoga – Radny – po zapoznaniu się z Uchwałą Rady Ministrów z września br. 
potwierdzam Pana wypowiedź i przepraszam za moje błędne wypowiedzi na ostatniej sesji.  

Pan Paweł Lichtański – Burmistrz – interpelacja Pana Radnego Tomasza Słomińskiego w 
sprawie słupów energetycznych oraz pojemników na śmieci przy przystankach autobusowych. 
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Rzeczywiście na przystankach autobusowych odkrytych, które nie mają zadaszeń, czy wiat 
przystankowych tych pojemników nie ma. To jest bardzo potrzebne działanie myślę, że te 
pojemniki uzupełnimy w miarę możliwości jeszcze tego budżetu, a jeśli nie to w przyszłym roku. 

Jeśli chodzi o słupy energetyczne na bieżąco negocjacje z wykonawcą tej inwestycji prowadzi 
Kierownik Referatu Gospodarki Komunalnej, dlatego proszę o informację w tej sprawie. 

Pan Wojciech Kaczmarski – Kierownik Referatu Gospodarki Komunalnej – jeżeli chodzi o 
dokończenie wymiany słupów energetycznych przy ulicy Żagańskiej po ostatniej rozmowie w 
Firmie Enea z kierownikiem wydziału zajmującego się eksploatacją mam obietnicę złożoną ustnie, 
że do końca roku pozostałe 5 słupów zostanie wymienionych.  

Pan Paweł Lichtański – Burmistrz – w ramach tej inwestycji pojawił się dodatkowy punkt 
świetlny, który mniej więcej przypadałby na miejsce nowego przejścia dla pieszych w rejonie 
sklepu Dino. Stoi tam jeden słup, który nie ma punktu świetlnego i idealnie wpisywał by się w 
postulat Policji zgłoszony podczas wizji lokalnej w Iłowej, żeby to przejście dla pieszych oświetlić. 

Jeśli chodzi o interpelację Pana Radnego Zygmunta Sygnowskiego w sprawie lamp solarnych, 
proszę Państwa zliczyliśmy wszystkie składane przez Państwa wnioski w tym roku na oświetlenie 
w Gminie Iłowa, wzięliśmy też pod uwagę te wnioski, które kierowali do nas sami mieszkańcy. 
Policzyliśmy, że gdybyśmy chcieli w przyszłym roku realizować zadanie pn. „Doświetlanie 
ciemnych miejsc na mapie” na podstawie wniosków Państwa i mieszkańców, to musielibyśmy 
przeznaczyć kwotę w budżecie (mówię tylko o oświetleniu solarnym bez dokumentacji technicznej) 
300 tys. zł. Nie stać nas na tak dużą inwestycję, ale cieszę się, że są wsie, które planują w ramach 
swoich funduszy sołeckich tego typu instalacje. Bo to jak Pan słusznie zauważył to jest rzecz 
bardzo dobra aczkolwiek nie tania, bo na potrzeby budżetu funduszu sołeckiego kwota 9 tys. zł to 
jednak  jest spory wydatek. Tym bardziej dobrze oceniam chęć instalowania tego typu oświetlenia 
przez mieszkańców wsi.  

Interpelacja Pana Waldemara Leszcza – lampy przygasające w Parku. 

Pan Wojciech Kaczmarski – Kierownik Referatu Gospodarki Komunalnej – awaria tych lamp 
była zgłaszana wykonawcy. Wykonawca otrzymał od nas wezwanie do usunięcia awarii w ramach 
gwarancji, niestety sytuacja z tym wykonawca jest podobna jak z wykonawcą Placu Wolności. 
Niestety wykonawca jakby nie poczuwa się do odpowiedzialności i usunięcia tej awarii w związku 
z tym będziemy tutaj również starali się o wypłatę należnego odszkodowania za naprawę tego 
oświetlenia od ubezpieczyciela. Mamy gwarancje ubezpieczeniową w okresie trwania gwarancji, 
możemy z tej polisy ubezpieczeniowej korzystać i będziemy to robić. W tej chwili czekamy na 
oszacowanie kosztów. Żeby starać się o wypłatę jakieś kwoty od ubezpieczyciela musimy wiedzieć 
ile to będzie kosztowało.  

Pan Paweł Lichtański – Burmistrz – interpelacje Pani Ilony Krawczyk dot. Czernej.  

Jeśli chodzi o przegląd oświetlenia to już mówiłem jak to wygląda. 

Odśnieżanie też mówiłem, że będziemy odśnieżali w ramach umowy z ZGKiM drogi.  

Kosztorys na realizację drogi koło posesji Pana Grędzickiego oszacowany jest na 240 tys. zł netto. 
Także takich środków w budżecie nie mamy. W przyszłym roku nie będzie w budżecie Gminy 
Iłowa pieniędzy na realizację tej drogi.  

Jeśli chodzi o skomplikowaną sytuację dojazdu do nieruchomości, w której zamieszkuje Pan 
Staniak, w tej chwili do tej nieruchomości prowadzi droga leśna, którą administruje Nadleśnictwo 
Żagań. Osobiście na ten temat rozmawiałem z Panem Nadleśniczym, który zadeklarował, że 
oficjalnie na piśmie da Panu Staniakowi zgodę, żeby mógł korzystać z tej drogi dojeżdżając do 
własnej nieruchomości. Natomiast jeśli chodzi o sytuacje związaną ze wznowieniem granic na tej 
działce po której Pan Staniak chciałby dojeżdżać do swojego domu, to chciałbym, żeby ta zawiła 
historie przedstawić Pan Kierownik Referatu Gospodarki Komunalnej. 
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Pan Wojciech Kaczmarski – Kierownik Referatu Gospodarki Komunalnej – faktycznie 
historia tej drogi jest trochę zawiła. Sprawa na chwilę obecną wygląda w ten sposób, że na nasze 
zlecenie geodeta dokonał okazania granic, w wyniku działań geodety okazało się, że działka 
sprzedana przez Agencję Nieruchomości Rolnych została sprzedana prawidłowo. Natomiast to co 
zgłaszał Pan Staniak dotyczy powierzchni drogi, która według Pana Staniaka powinna przebiegać 
do jego nieruchomości. Reasumując działka, która została sprzedana z drogą, którą Pan Staniak 
uważa, że powinna być gminna, ta droga nigdy nie była gminna. Tym samym sprzedaż tej 
nieruchomości przez Agencję Nieruchomości Rolnych nowemu właścicielowi jest jak najbardziej 
zgodna z prawem. To co ewentualnie Pan Staniak w tej chwili mógłby zrobić, to może wystąpić do 
Sądu o ustanowienie służebności dojścia  i dojazdu do swojej nieruchomości. Rola Gminy jest tutaj 
w zasadzie skończona, bo to co my mogliśmy zrobić, to zrobiliśmy tzn. poprosiliśmy geodetę, aby 
wskazał nam punkty graniczne. Geodeta punkty graniczne wskazał, pokrywają się one z granicami 
działki, którą sprzedała Agencja Nieruchomości Rolnych i Gmina w tej sytuacji nie może zrobić nic 
więcej. Faktycznie prawdą jest to, że tą drogą jeździł nie tylko Pan Staniak, ale i inni mieszkańcy, 
ale prawdziwe jest też to, że ta droga fizycznie nigdy nie była wydzielona jako odrębna działka, ten 
pas ziemi po którym wszyscy przez 60 lat jeździli należy do działki Nr 13/2. Była to droga 
wyjeżdżona, ale ona nigdy nie stanowiła odrębnej działki tak jak stara się to udowodnić Pan 
Staniak.  

Pan Mirosław Wdowiak – Przewodniczący Rady Miejskiej – rozumiem Panie Burmistrzu, że na 
pomoc prawną ze strony Gminy może liczyć ten pan, jeżeli to by było jedyne rozwiązanie jego 
problemu.  

Pan Paweł Lichtański – Burmistrz – oczywiście. Proszę Państwa jeszcze jest teoretyczna 
możliwość, ponieważ opracowujemy w tej chwili nowe studium zagospodarowania przestrzennego, 
będziemy realizowali plan zagospodarowania przestrzennego, może dobrym rozwiązaniem byłoby 
zrobić plan zagospodarowania przestrzennego w tym miejscu i wyznaczyć tam po prostu drogę. 
Wtedy na mocy ustawy możemy wykupić ten grunt i tam wyznaczyć drogę. Możemy się nad tym 
zastanowić i rozważyć taką ewentualność po konkretnej, dobrej opinii prawnej. W tej chwili Pan 
Staniak dojeżdża drogą co prawda nie gminną tylko leśną i dojeżdżał by w dalszym ciągu drogą 
gruntową, która nazywałaby się gminna, a teraz dojeżdża droga gruntową, która się nazywa leśna. 
Nie wiem, czy to jest spór o to, że on nie może dojechać, czy to jest spór taki, że jednak ktoś kiedyś 
sprzedał tą działkę bez dostępu do drogi publicznej mieszkańca Czernej. Pan Staniak powołuje się 
w rozmowie z nami na mapę z 1905 roku, na której ewidentnie ta droga jest, czyli nie 60 lat tylko 
110 lat.  

Przechodzimy do interpelacji Pana Przewodniczącego Rady Miejskiej, w zasadzie jest odpowiedź 
nie  i tak: 

nie ma tabliczki przy Skwerze Zesłańców Sybiru, zaraz po sesji zlecimy wykonanie tabliczki, 

nie został wymieniony piasek w piaskownicy, będzie to zrobione przed wiosną, 

nie jest utrzymywana czystość na drogach powiatowych,  

nie są zweryfikowane jeszcze umowy dot. odpadów, zamierzamy to zrobić, 

nie ma oświetlenia na ulicy Pałacowej,  w przyszłym roku w budżecie jest pozycja dokumentacja na 
oświetlenie ulicy Pałacowej i mam nadzieję, że będziemy mogli już w przyszłym roku to 
oświetlenie zrobić. Oczywiście zorientujemy się jaka jest możliwość poprawienia jakości 
oświetlenia, które w tej chwili  oświetla kawałek ulicy Pałacowej,  

na interpelacje dot. odbioru „Schetynówek” też odpowiedź brzmi nie dlatego, że inwestycja jeszcze 
trwa. Czas odbioru inwestycji to jest 16 listopad br., 

Pan Mirosław Wdowiak – Przewodniczący Rady Miejskiej – moje pytanie wynikało z tego, że 
mieszkańcy zaniepokojeni są stanem poboczy, pytają czy to tak zostanie, czy będzie zrobione. 
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Pan Paweł Lichtański – Burmistrz – firma wyszła z założenia, że będzie realizowała te pobocza 
za jednym rzutem. Wszystkie pobocza zostaną uzupełnione zgodnie z przyjętą dokumentacją.  

Ad. II pkt 8 

Odpowiedzi na interpelacje i wnioski przewodniczących organów wykonawczych jednostek 
pomocniczych. 

Jeśli chodzi o interpelację pana Sołtysa wsi Konin postaramy się namierzyć właściciela, żeby zrobił 
porządek.  

Ad. II pkt 9 

Zakończenie  obrad sesji Rady Miejskiej w Iłowej. 
Wobec  wyczerpania się  porządku  obrad  Pan Mirosław Wdowiak – Przewodniczący Rady 
Miejskiej  zamknął  obrady XV sesji  Rady Miejskiej  w Iłowej.  
Na tym protokół zakończono.  
Protokół zawiera 18  stron, ponumerowanych od 1 do 18. 
Sesja trwała nieprzerwanie  od godz. 15

00
 do godz. 18

30
. 
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